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Geachte fractie van de VVD, 
Wij beantwoorden bij deze uw vragen van 25 september 2023 omtrent extern advies, 
netwerkcapaciteit en windenergie. 
 
Inleiding: 
Uw fractie heeft  ons op grond van artikel 42 van de organisatieverordening voor de 
gemeenteraad vragen gesteld over extern advies, netwerkcapaciteit en windenergie. 
Onderstaand vindt u de antwoorden. 
 
Onze antwoorden op uw vragen: 

1. In hoeveel gevallen heeft de gemeente Barneveld gebruik gemaakt van adviesbureaus 
in het kader van de energietransitie?  

Antwoord: Er zijn de afgelopen drie jaar, 11 adviesbureaus op het gebied van energie 
ingeschakeld ten behoeve van de energietransitie.  
 
2. In welke fases van de energietransitie werden adviesbureaus ingeschakeld? Wij 

ontvangen graag een overzicht.  
Antwoord: De inzet van  varieert van beleidsvorming tot en met uitvoering. Onderstaand 
vindt u een overzicht van de bureaus die zijn ingeschakeld. 

 

 
3. Waarom is ervoor gekozen om adviesbureaus voor dit kennisgebied in te schakelen? 
Antwoord:  De energietransitie is een technisch en complex onderwerp dat onderhevig is 
aan snelle ontwikkelingen. Adviesbureaus helpen ons als gemeente daarmee om te gaan. 
Soms is er specifieke expertise nodig, zoals bij de warmtevisie of 
(haalbaarheids)onderzoeken, soms heeft een adviesbureau ervaring met een onderwerp in 
meerdere gemeenten. Barneveld kan dan gebruik maken van die ervaring. Soms gaat het 
om kortdurende opdrachten waarvoor intern geen capaciteit aanwezig is.  
 

 
Aan de fractie van de VVD 

 
 

De Duurzame Adviseurs Ondersteuning CO2 prestatieladder 
JMA Werven en opleiden energiecoaches, 

energieboxen aanpak energiearmoede 
De WarmteTransitieMakers BV Uitvoering warmtevisie 
DWA BV Energieloket 
Firan Onderzoek energie hub 
Innax bouwkundig adviseurs BV Energie advies Kootwijk 
Over Morgen BV Data analyse 
Susteen Nederland B.V. Isolatie en installatiecampagne 
Tauw BV Data analyse  
ValleiEnergie Advies en Projecten B.V. Isolatie en installatiecampagne 
Centrum voor Energiebesparing CO2 reductieplan 
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4. De Barneveldse VVD is van mening dat het inhuren van externen voor het tijdelijk 
uitvoeren van werkzaamheden een tijdelijke oplossing kan zijn, maar hier dient de 
onafhankelijkheid niet in het geding te komen. Daarnaast dient de kennis behouden 
te worden in de gemeente.  

a. Hoe wordt de opgedane kennis t.a.v. de energietransitie vastgelegd en 
gewaarborgd binnen de gemeentelijke organisatie? 

Antwoord: Ervaringen met bijvoorbeeld windenergie, zonne-energie, PAW project en de 
aanpak van het team worden vastgelegd in een overzicht met casebeschrijvingen voor 
intern gebruik. Nieuwe medewerkers krijgen zo inzicht in de ervaringen uit het verleden en 
de aanpak van het team.  

b. Hoe waarborgt de gemeente dat de adviesbureaus die ingeschakeld zijn 
daadwerkelijk onafhankelijk zijn? Kan de gemeente zelf waarborgen dat de 
ingehuurde krachten onafhankelijk zijn?   

Antwoord: We streven ernaar onafhankelijkheid zoveel als mogelijk te waarborgen in 
opdrachten. We toetsen dit bij adviesopdrachten bijvoorbeeld door interviews voor 
gunning van een opdracht of het bekijken van referenties, om zo meer inzicht te krijgen in 
de werkwijze van partijen. De definitie van onafhankelijkheid verschilt per opdracht.  
Naar aanleiding van de uitzending van Nieuwsuur hebben we bij, voor ons relevante, 
partijen (REL, Susteen) informatie opgevraagd over hun verdienmodel.  Deze bedrijven 
houden advisering aan bewoners en uitvoering van werkzaamheden strikt gescheiden, en 
hebben geen commercieel belang bij de keuze voor een uitvoerende partij.  

 
5. Bent u het met ons eens dat het onacceptabel is dat er tot 2033 geen aansluiting 

mogelijk is? 
Antwoord: Helaas is de beperkte netwerkcapaciteit een landelijk probleem waar 
Barneveld ook mee geconfronteerd wordt. Zie ook de brief van minister Jetten aan de 
Tweede Kamer, die woensdag 18 oktober aan de raad is gestuurd. De gemeente doet 
binnen haar mogelijkheden alles om alternatieven te vinden. Zie hiervan voorbeelden bij 
vraag 7.  

 
6. In hoeverre heeft deze aansluitingsproblematiek gevolgen voor de ontwikkeling van 

Harselaar 1-B? 
Antwoord: Er kunnen op dit moment alleen kleinverbruik aansluitingen worden 
aangevraagd bij Liander. Het aansluiten van grootverbruik aansluitingen is niet mogelijk. 
Dit geldt ook voor Harselaar Zuid 1B. De gemeente werkt samen met bedrijven aan 
alternatieve manieren om de energiebehoefte te dekken. . Meer informatie over de 
impact van netcongestie in de gemeente volgt in een memo die binnenkort met de 
gemeenteraad wordt gedeeld.  

 
7. Welke acties gaat u inzetten om de deze problematiek op korte termijn op te lossen?  
Antwoord: Helaas is er geen kant en klare, korte termijn oplossing voor de beperkte 
netwerkcapaciteit. Net als heel Nederland is Barneveld hard op zoek naar mogelijkheden 
om hier zo goed mogelijk mee om te gaan.  Meer informatie over welke acties we als 
gemeente Barneveld inzetten volgt in een memo die binnenkort met de gemeenteraad 
wordt gedeeld. 
 
8.  Is het college bereid om ‘off grid’ ontwikkeling op Harselaar 1-B toe te staan? 
Antwoord: Alle mogelijkheden worden, binnen de bestaande regelgeving, onderzocht. Het 
college is bereid de mogelijkheid te onderzoeken voor de vestiging van bedrijven die off 
grid zijn. Binnen de huidige regelgeving is dit voor één bedrijf mogelijk. Wanneer meerdere 
bedrijven gezamenlijk off grid willen en hun energie willen delen moeten zij daarvoor 
ontheffing vragen bij de Autoriteit Consument en Markt. (ACM) 

 



 

Blad 3 

9. Is het college bereid om ‘off grid’ ontwikkeling ook voor andere bedrijventerreinen 
toe te staan als dit op Harselaar 1-B succesvol blijkt? 

Antwoord: Als dit binnen de bestaande regels kan en succesvol is, kan het een voorbeeld 
zijn voor andere bedrijventerreinen. 

 
10. Vindt het college het verstandig om capaciteit te blijven steken in windenergie, terwijl 

het onwaarschijnlijk is dat deze windmolens er ooit gaan komen? Bijvoorbeeld door 
de wespendief, de negatieve effecten op de volksgezondheid en de mogelijke 
negatieve milieu-effecten. 

Antwoord: Het is verstandig om goed voorbereid te zijn, mocht er groen licht komen voor 
de 12 Mw wind die is afgesproken in het kader van de RES Foodvalley. Windenergie is 
belangrijk voor de balans op het netwerk en heeft een meerwaarde voor de energyhub.  

 
11. Indien het college door wil gaan met het ontwikkelen van een bestemmingsplan en 
mogelijk ooit een vergunning voor windenergie wil realiseren, hebben we de volgende 
vragen:  

a. Hoeveel uren gaan hier nog inzitten?   
b. Wat zijn de kosten hiervan?    
c. Wie gaat deze uren betalen?    

Antwoord: De antwoorden op deze vragen hangen af van meerdere zaken en kunnen we 
niet concreet geven. We wachten nog op Het PlanMER voor het Windbeleid, het MER 
Wespendief, en de daaropvolgende besluitvorming van de Provincie Gelderland, de 
landelijke milieunormen en de ontwikkeling van de netwerkcapaciteit. Voorlopig vormt 
windenergie een onderwerp bij de gesprekken in het kader van het gebiedsproces Harselaar 
en de Smart energy Hub. 

 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders, 
 
 
 
 
W. Wieringa J.van der Tak 
secretaris burgemeester 


